
 Улрике Луначек: Српско култрно наслеђе биће најбоље очувано ако Косово постане члан Унеска
четвртак, 05 новембар 2015 14:46

Српско верско и културно наслеђе на Косову најбоље се може заштити уколико Косово
постане део Унеска, сматра посланица и потпредседница Европског парламента Улрике
Луначек уочи гласања о пријему Косова у ту организацију Уједињених нација за
образовање, науку и културу.

  

  

Луначек је, поводом изјаве патријарха Српске православне цркве Иринеја да је Србија
дужна да дигне глас у заштити Косова и "ако случајно дође до примене силе и ако се
силом одузме наша историјска и културна баштина, ми морамо силом или милом то
вратити", нагласила да је употреба силе нешто што припада прошлости.

  

- И драго ми је да је то тако. На Косову више нема насиља између етничких група, то је
део прошлости. Зато ми није драго уколико неко из врха СПЦ говори о томе да може
бити насиља или да се оружје поново употреби. То је прошлост, рат је одавно завршен.
Културно и верско наслеђе на Косову је заштићено и биће заштићено још боље када
Косово постане чланица Унеска - рекла је Луначек у интервјуу за Радио Слободна
Европа.

  

Како је додала, лобирање Србије против Косова у овом случају њој говори да Србија не
жели да заштити своје наслеђе, што иначе чини Унеско.

  

"Српска црква у Призрену је прелепо реновирана"
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- Надам се да многе државе чланице ЕУ или УН-а неће следети оно што Србија говори
зато што, када посетите Косово, можете видети да је током последњих година било
доста напретка, објекти су обновљени. Ја сам сама посетила православну цркву у
Призрену, која је прелепо реновирана. Поп нам је рекао да када хода улицама Призрена,
људи му се обраћају са "Добар дан". Дакле, има доста напретка - оценила је она.

  

Штете које су начињене пре десет или 15 година више не постоје, истакла је Луначек
додајући да уколико Косово постане део Унескаа, то ће, како је рекла, бити добро јер ће
та организација надгледати да ли Косово испуњава своја обећања за очување верске
или културне баштине.

  

- Зашто онда не допустити Косову то, јер ће у том случају Унеско надгледати и одозго и
натерати Косово да уради оно што можда и није урадило. То је најбољи начин да се
омогући очување српског, али и другог верског и културног наслеђа. Не разумем зашто
се Србија толико противи томе - навела је она.

  

"Протести су у реду, али не и гађање јајима, сузавац у Скупштини"

  

Говорећи о напетој политичкој ситуацији на Косову, Луначек сматра да је протестовати
на улицама у реду, али да су насилни акти, гађање јајима и сузавац у Скупштини
неприхватљиви.

  

- Ја сам сама десет година била посланица у опозицији у мојој земљи и знам колико
може за опозицију бити тешко постићи нешто, али насиљу нема места. Слика Косова коју
су градила лица као што је председница (Атифете) Јахјага и као многи други млади
активни људи, који су доказивали да је Косово модерна земља која жели бити део ЕУ, та
слика је оштећена - истакла је Луначек.

  

Како је објаснила, медији су рестриктивни, те преносе само уколико има насиља, а
занемарују добре ствари.
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- То штети Косову вани. Надам се да ће се то прекинути и да ће се Самоопредељење
вратити парламенту и преговорима. Знам да је тешко када је пред тобом владајућа
коалиција има већину, али користи твој глас, твој интелект, а не сузавац или јаја. Јахјага
је покушала да води разговоре и то је једини начин, дијалог - рекла је Луначек.

  

Она је нагласила да би било добро и да ЕУ више разговара са свим актерима како на
Косову тако и у Србији.

  

(Танјуг)
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